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PROTOKÓŁ  Nr XXXVII/18 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 24 maja 2018 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

 

Na stan 15 radnych na sesji przy podejmowaniu uchwał obecnych było 14 radnych (nieobecny 

radny Zdzisław Strzelczak).   

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1155  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza – burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater – zastępca burmistrza, 

• Pan Krzysztof Dziadul – sekretarz  gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – Radca Prawny   UM. 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Monika Żemojtel – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,   

• Pani Inga Lewicka – kierownik ŚDS „Odnowa” i ŚŚ „Tafla”, 

• Pani Izabela Helman – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pan Zdzisław Czarnecki – dyrektor ZUKiO w Bobolicach, 

 

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Pan Jan Mokrzycki – Radny Rady Powiatu, 

• Pan Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Pan Jarosław Bączkowski – Radny Rady Powiatu,    

• Pani Iwona Kot – Chmielewska – referent ds. oświaty, 

• Pan Marcin Pachołek – Kierownik referatu. 

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas, 

który przywitał wszystkich przybyłych na obrady.  
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Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 26.04.2018 r.  

3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

4. Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania  

i obciążania nieruchomości stanowiących własność gminy oraz ich wydzierżawiania na czas 

nieoznaczony za 2017 rok.  

5. Podjęcie uchwał  w sprawach: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania  

i wykupu;  

2) emisji obligacji;  

3) zmian w budżecie gminy na 2018 rok; 

4) zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2018-2035;  

5) wyrażenia zgody na dokonanie darowizny stanowiącej własność Gminy Bobolice;  

6) przyjęcia „Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Uczniów Szkół 

Prowadzonych przez  Gminę Bobolice”;  

7) określenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego w przedszkolu 

publicznym oraz oddziałach przedszkolnych, które funkcjonują w szkołach podstawowych, 

oraz czasu przeznaczonego na bezpłatne nauczanie, wychowanie i opiekę w przedszkolu 

publicznym prowadzonym przez Gminę Bobolice;  

8) regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Bobolice; 

9) zasad usytuowania na terenie Gminy Bobolice miejsc sprzedaży i podawania napojów 

alkoholowych; 

10) ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych  

dla Gminy Bobolice;  

6. Trybuna sołecka.  

7. Trybuna obywatelska. 

8. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

9. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach                          

z dnia 26 kwietnia 2018 roku.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas stwierdził, że protokół               

z XXXVI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 26 kwietnia 2018 roku  

był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu 
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dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 

zaproponował przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  

 

Protokół z XXXVI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 12 głosami „za”.  

 

Przy przyjmowaniu protokołu obecnych 12 radnych nieobecni: Michał Andrzejak, Zdzisław 

Strzelczak, Małgorzata Sikora.   

 
 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.     
 
Sprawozdanie przedstawiła burmistrz Mieczysława Brzoza:  

(ostatnia sesja 26.04.2018 r.)  

 

Podczas sprawozdania dołączyli radni Małgorzata Sikora i Michał Andrzejak. Rada obradowała 

w 14-osobowym składzie.  

 

1. Spotkanie z Sołtysami i Radami Sołeckimi. 

21 maja br. wzorem roku ubiegłego zaprosiłam tym razem do auli MGOK-u Sołtysów  

i przedstawicieli rad sołeckich. Podczas spotkania omówione zostały m.in. najważniejsze 

kwestie dotyczące organizacji tegorocznych dożynek gminnych, które odbędą 29 września, 

kalendarz głównych imprez z okazji 100 – lecia odzyskania przez Polskę niepodległości oraz 

dożynki powiatowe (15 września). Frekwencja bardzo wysoka. Dziękuję jeszcze raz za tak 

poważne potraktowanie tego spotkania.  

2. Spotkanie z Wojewodą Zachodniopomorskim Tomaszem Hinc. 

W dniu 21 maja br. Starosta Koszliński zaprosił włodarzy gmin Powiatu do udziały w spotkaniu 

z wojewodą. Gminę reprezentował mój zastępca. Samorządy indywidualnie zasygnalizowały 

wojewodzie najważniejsze problemy w gminach. Główny wniosek dotyczył dalszego 

współfinansowania gminnych inwestycji drogowych oraz niekorzystnych i nieprzemyślanych 

zmian w ustawie prawo łowieckie. Wojewoda poinformował burmistrzów i wójtów  

o planowanych zmianach w tej ustawie, m.in. włączenia do postępowań KOWRów (Krajowy 

Ośrodek Wsparcia Rolnictwa). Pamiętacie Państwo, że miesiąc temu informowałam Państwa  

o tym, że w tej sprawie w dniu 20.04.2018 r. odbyło się spotkanie z sołtysami w sprawie zmiany 
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ustawy Prawo łowieckie i w tej sprawie skierowane zostało do Ministerstwa Środowisko oraz 

wojewody pismo o podjęcie zmian. 

W nawiązaniu do zmian tej ustawy pragnę poinformować, że nasze Nadleśnictwo Bobolice  

w dniu wczorajszym (23.05) zorganizowało pierwsze szkolenie w zakresie szacowania szkód 

łowieckich. Powiedziano o włączeniu nie KOWRU, ale Ośrodków Doradztwa Rolniczego ODR-

ów.  

3. Żłobek. 

Do końca tygodnia powinna trafić do nas dokumentacja projektowa na zmianę sposobu 

użytkowania części szkoły podstawowej przy ul. Szkolnej. W ramach zmian przebudowy 

planowane jest: dostosowanie  sal i pomieszczeń dla około 32-34 dzieci, wykonanie pomieszczeń 

kuchni mlecznej oraz pomieszczenia na wydawanie posiłków, wydzielenie nowych sanitariatów, 

dostosowanie sanitariatów, wydzielenie pomieszczeń gospodarczych, zaprojektowanie wymiany 

instalacji elektrycznej i oświetleniowej, przebudowa instalacji grzewczej, rozdział 

(opomiarowanie) instalacji ciepłowniczej, elektrycznej, wodno – kanalizacyjnej, poprzez np. 

podliczniki, dodatkowe wodomierze, nowe przyłącze lub liczniki, wydzielenie indywidualnego 

wejścia, wydzielenie pomieszczeń szatni i wózkowni, dostosowanie do wymogów sanitarnych i 

PPOŻ, budowa wygrodzonego placu zabaw wraz z nawierzchnią bezpieczną dla dzieci do lat 3, 

dostosowanie budynku dla osób niepełnosprawnych ruchowo, np. wjazdy dla wózków, 

zaprojektowanie niezbędnego wyposażenia żłobka, tj. m.in. meble, ławki, stoliki, leżaki, szafki na 

odzież, szafki, regały edukacyjne, nawierzchnie. Kolejnym etapem będzie wybór wykonawcy oraz 

realizacja przedsięwzięcia i obecnie pracujemy nad przygotowaniem przetargu tak żeby prace 

budowlane rozpoczęły się w momencie rozpoczęcia wakacji letnich.  

 

4. Okresowa kontrola dróg gminnych. 

W dniu 7 maja br. została przeprowadzona przez Starostwo Powiatowe coroczna kontrola dróg 

gminnych przede wszystkim pod względem oznakowania poziomego i pionowego dróg. 

Oczekujemy na protokół. Zwrócono uwagę na oznakowanie pionowe i poziome dróg gminnych 

publicznych. Nowa organizacja ruchu na ulicach: Kolejowej i Pocztowej do 15.06 br. będzie 

wykonana. Na bieżąco ZUKiO realizuje oznakowanie ulic: Głowackiego, Nowe Łozice i inne 

zgodnie z zatwierdzoną przez Starostwo organizacją ruchu.  

 
5. Mieszkanie+ co dalej? 
 

Co jakiś czas monituję do BGK w sprawie naszego wniosku Mieszkanie +. Wskazana przez nas 

lokalizacja budowy lokali mieszkalnych (ul. Polna, działak o pow. ponad 1,5 ha) została 
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zaakceptowana przez operatora Programu, tj. BGK Nieruchomości (BGKN). Do chwili obecnej, 

zgodnie z wymogami BGKN, przesłaliśmy w celu weryfikacji m.in. ostateczną decyzję 

lokalizacji celu publicznego, warunki przyłączenia poszczególnych mediów, analizę 

zapotrzebowania mieszkańców na lokale mieszkalne oraz koncepcję zagospodarowania terenu z 

bardzo szczegółowo scharakteryzowanymi rozwiązaniami architektonicznymi. Te dokumenty, w 

tym koncepcja, przesłana została już w lutym br. oraz inne dokumenty. Składane od początku 

współpracy z BGKN dokumenty zostały wysoko ocenione przez dyrektora inwestycyjnego 

banku, który w rozmowie osobistej ze mną 30.04.br. podkreślił, że zgłoszenie Gminy w 

porównaniu z innymi gminami o podobnej wielkości, przygotowane jest najpełniej i najlepiej. 

Pomimo dobrze opracowanych dokumentów, które wymagane były na różnym etapie uzgodnień 

z BGKN, niepewna jest w dalszym ciągu realizacja Programu w Bobolicach. Ciągłe zmiany 

wytycznych przez Bank i konieczność opracowywania nowych dokumentów sprawia, że zamiast 

przybliżać się do budowy lokali, Gmina stoi w miejscu. Niemniej jednak opracowana na zlecenie 

Gminy przez specjalistów z branży architektonicznej koncepcja zakłada budowę 3 budynków 

wielorodzinnych, podpiwniczonych (4 kondygnacje nadziemne i 1 podziemna) dla 108 lokali 

mieszkalnych, w tym mieszkania od kawalerek (ok. 32 m2) do czeropokojowych (ok. 81 m2), 

wraz z wewnętrznym układem komunikacyjnym (parkingi, chodniki) oraz placem zabaw i 

rekreacyjnym. Mając bardzo dobrze opracowane wymagane materialy z gotowymi 

rozwiązaniami architektonicznymi poszerzonymi o diagnozę potrzeb mieszkańców Gminy 

liczymy, że zaowocuje to pozytywną decyzją Banku w zakresie budowy lokali w Bobolicach. 

 

6. Oświetlenie ulic gminnych. 

Zakończony został pierwszy etap oświetlenia drogowego realizowanego ze środków gminy  

i firmy Energa Oświetlenie. Razem zostało wykonane 37 opraw (Mieszka I, Traugutta, 

Langiewicz, Kolejowa) za kwotę 254 167, 20 zł. Obecnie trwają prace - procedura uzyskania 

pozwolenia na budowę oświetlenia pozostałej części osiedla obejmującej ul. Osiedlowa, 

Głowackiego, Sportowa, Kochanowskiego, Langiewicza, Kolejowa, Tuwima. Zostanie 

ustawionych kolejnych 46 lamp oświetleniowych drogowych za kwotę 369 905,49 zł. Jest to 

oświetlenie nowoczesne LEDowe. 

 
7. Przetargi: 

a. II przetarg nieograniczony pn. „Przebudowa infrastruktury turystycznej na Rynku 

Miejskim w Bobolicach” (etap 1 A – mały zakres fontanna).  

Przetarg ogłoszony został w dniu 12.04.2018 r. Termin składania ofert - 27.04.2018 r.  

W wyznaczonym terminie wpłynęła jedna oferta Przedsiębiorstwa Projektowo – 
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Wykonawczego „TEBRA” G. Kowalczyk Spółka jawna, ul. Lechicka 56 C, 75 - 845 Koszalin 

na wartość 824.100,00 zł.  

Jesteśmy gotowi do podpisania umowy z tym wykonawcą tak by jak najszybciej rozpocząć 

przebudowę tej części rynku. Wówczas prace budowlane zakończyły by się z końcem września 

tego roku.  

 

b. Przetarg nieograniczony pn. „Uzbrojenie części strefy inwestycyjnej w Bobolicach, 

objętej patronatem SSSE – etap I”. 

I przetarg:  został ogłoszony w dniu 26.04.2018 r. Termin składania ofert: 11 maja br. 

Postępowanie zostało unieważnione z przyczyn określonych w art. 93 ust. 1 pkt. 1 ustawy Prawo 

zamówień publicznych, tj. nie wpłynęła w terminie określonym w SIWZ żadna oferta. 

II przetarg: ogłoszony został w dniu 18.05.2018 r. Termin składania ofert - 04.06.2018 r. 
Postępowanie więc trwa. 
 
Zgodnie z wnioskiem złożonym do Urzędu Marszałkowskiego strefa powinna zostać 

wybudowana do końca listopada br. Termin ten nie jest zagrożony.  

 
 
8. Podsumowanie funkcjonowania odbioru odpadów komunalnych przez PGK Koszalin 

– spotkanie. 

W dniu 17 maja br. w siedzibie PGK Koszalin odbyło się spotkanie z przedstawicielami gmin, 

spółdzielni mieszkaniowych i miasta Koszalin podsumowujące działania PGK w ramach umów na 

odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych. Gminę reprezentował mój zastępca oraz p. 

Justyna Wolska – inspektor ds. gospodarki odpadami i rolnictwa. Omówione zostały m.in. obecne 

osiągane poziomy odzysku oraz wskazane zagrożenia wykonania wskaźników w latach 

następnych. Szczegółowe informacje w tym zakresie dotyczące naszej gminy możecie Państwo 

znaleźć na stronie internetowej gminy oraz w opracowaniu przekazanym również do Radnych pt. 

Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie miasta i gminy Bobolice w 2017 

roku.   

 

9. BO – realizacje w 2018 roku. 

Rozpoczęte zostały prace w zakresie realizacji budżetu obywatelskiego zadań do wykonania  

w 2018 r. W ramach tego budżetu sołectwa Dargiń, Kłanino, Kurowo, Krepa, Chmielno Łozice - 

Cegielnia, Łozice, Ubiedrze mają zostać doposażone w m.in. siłownie zewnętrzne, kosiarki 

(pchane, żyłkowe, i traktorek), stoły biesiadne, ławo stoły z zadaszeniem, ławki parkowe, namiot 

imprezowy, ogrodzenie z przeznaczeniem na plac zabaw oraz oświetlenie solarne.  Pierwsze 
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urządzenia, tj. kosiarka żyłkowa, kosiarka pchana trafiły do pierwszych sołectw – Krępa oraz 

Ubiedrze. Zlecone zostało również wykonanie ławo stołów z zadaszeniem oraz ławek 

drewnianych (Ubiedrze). Wysłane zostały zapytania dot. dostawy i montażu siłowni 

zewnętrznych, ławek oraz ławo stołów. Zlecona została również realizacja dostawy namiotu 

imprezowego dla Ubiedrza. Planowany termin zakończenia realizacji Budżetu Obywatelskiego to 

przełom czerwca początek lipca. 

 

10. BO - budżet obywatelski na 2019 r. – projekty po głosowaniu. 

W dniu 21 maja zakończyło się głosowanie mieszkańców gminy nad BO na 2019 rok. Obecnie 

trwa weryfikacja poprawności oddanych głosów. Zgodnie z harmonogramem do 30 czerwca 

nastąpi ogłoszenie wyników głosowania mieszkańców. 

 
11. Place zabaw na terenie Gminy Bobolice. 

W ramach corocznego doposażenia lub remontu placu zabaw Gmina rozpoczęła prace nad 

zamówieniem urządzeń na plac zabaw w Nowosiółkach w tym przede wszystkim urządzenia ze 

zjeżdżalnią oraz huśtawki. 

W okresie przed wakacyjnym planowane jest również ogrodzenie, wykonanie w części 

nawierzchni z trawy placu zabaw Jaś i Małgosia znajdującego się przy ul. Matejki/Plac 

Zwycięstwa.  Na placu ma zostać wykonany trawnik na większości nawierzchni. W strefach 

bezpieczeństwa nawierzchnia pozostanie piaskowa. W 2018 r. planowane było również 

doposażenie placu zabaw w bujak, lecz z uwagi na zwiększony zakres wykonania nawierzchni 

może trzeba będzie zrezygnować z  dodatkowego urządzenia. O zmniejszenie nawierzchni 

piaskowej wnioskowali rodzice. 

12. Budżet partycypacyjny i finansoaktywna młodzież w naszej gminie. 

W dniu 20.04 br. spotkałam się z uczniami SP im. Henryka Sienkiewicza w Bobolicach oraz 

opiekunem – p. Klaudią Strzeszewską, którzy przygotowali swoje pierwsze propozycje do 

budżetu obywatelskiego. Było to ćwiczenie w ramach konkursu Ministerstwa Finansów 

„Finansoaktywni”. Wspólnie wybrano najlepsze pomysły, które poddane zostały pod głosowanie 

w SP. Oto one: park linowy przy ul. Mickiewicza; park rekreacyjny przy ulicy Szpitalnej; 

Maraton charytatywny – „Droga do marzeń”. Na spotkaniu poinformowałam młodzież o moich 

planach wprowadzenia w naszej gminie BO dla dzieci.  

 

13. Pierwsze Kluby Seniora już „rozkwitły”.  
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Wraz z początkiem wiosny zaczęła nabierać kształtu moja inicjatywa odnośnie utworzenia 

Klubów Seniora w sołectwach Gminy Bobolice. We współpracy z gminnymi instytucjami 

MGOK, ŚDS” ODNOWA”, MGOPS oraz na bazie działających świetlic wiejskich powołano do 

istnienia dwa pilotażowe kluby. 10 kwietnia br. odbyło się pierwsze spotkanie z Seniorami z 

Sołectwa Kłanino. Utworzono Klub Seniora „Jesienne róże”, który liczy 12 osób. Pracami klubu 

kierować będą: Edmund Wejnerowski – prezes oraz Adela Zakrzewska – skarbnik. Kolejne 

spotkanie z Seniorami odbyło się 17 kwietnia br. w Sołectwie Głodowa. Tamtejszy Klub Seniora 

tworzy 21 członków. W skład 5 osobowego zarządu klubu wchodzą: Krystyna Bugaj-Wójcik - 

prezes, Maria Pańczyszyn – zastępca prezesa, Jadwiga Kaszuba - skarbnik, Irena Sobiczewska – 

sekretarz oraz Tadeusz Strzelczak – członek zarządu. Gratuluję i dziękuję. Osobiście będę 

systematycznie nadzorować i wspierać w realizacji ustalonych zadań w/w klubów.  

 

14. Dotacja na projekt „Kierunek – bezpieczna Rodzina”. 

Gmina Bobolice / Miejsko – Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Bobolicach otrzymała 

dotację na realizację projektu pt. „Kierunek – bezpieczna Rodzina” w ramach Programu 

Osłonowego „Wspieranie jednostek samorządu terytorialnego w tworzeniu systemu 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie” współfinansowanego ze środków Ministerstwa Pracy i 

Polityki Społecznej. Projekt realizuje równocześnie zadania Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie 10.000,00: 

8000 dotacja 2000 wkład gminy. Dziękuję p. Kierownik MGOPS i merytorycznym 

pracownikom.  

 

15. Wybrane uroczystości, imprezy i szkolenia odbywające się na terenie gminy  

i powiatu koszalińskiego, które współorganizowali lub byli uczestnikami przedstawiciele 

bobolickiego samorządu. 

a. 90 – lecie Ligi Ochrony Przyrody.  

W dniu 15.05. w Dniu Polskiej Niezapominajki w hali CESiR na zaproszenie Zarządu Oddziału 

LOP w Bobolicach brałam udział wraz z zastępcą w uroczystych obchodach 90-lecia powstania 

Ligi Ochrony Przyrody, zorganizowanych przy współudziale Nadleśnictwa Bobolice i pod moim 

patronatem. Część oficjalna odbyła się w Hali Widowiskowo -Sportowej w Bobolicach. 

Zaprezentowano historię LOP, dzieci i młodzież przedstawiły programy artystyczne, wręczono 

nowym członkom legitymacje LOP oraz przyznano honorowe odznaczenia LOP. Dalsza część 

obchodów 90-lecia LOP to piknik ekologiczny na placu rekreacyjnym z poczęstunkiem i 

licznymi atrakcjami.  
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b. Obchody Dnia Strażaka 2018. 

Na zaproszenie Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Koszalinie Mirosława 

Pendera w tegorocznych obchodach (17 maja br.) gminę reprezentowali: zastępca, Jan Wójcik 

oraz druh Tomasz Obławski OSP Drzewiany. 

 
Gminne obchody Dnia Strażaka. 

Dnia 5 maja 2018 roku na Cmentarzu Komunalnym w Bobolicach rozpoczęły się obchody 

Gminnego Dnia Strażaka. Uczestnicy złożyli wieńce i zapalili znicze pod obeliskiem 

upamiętniającym zmarłych strażaków. Dalsza część uroczystości odbyła się w Poroście. 

Strażacy zapalili znicz na grobie zmarłego Prezesa OSP Porost Ryszarda Babireckiego. Później 

rozpoczęła się Msza święta w intencji strażaków i ich rodzin w kościele pw. Matki Boskiej 

Szkaplerznej, którą odprawił ksiądz proboszcz Ryszard Baran. Po Mszy Św. uczestnicy 

przemaszerowali do OSP w Poroście gdzie odbyło się dalsza świętowanie. Medale otrzymali 

druhowie: Andrzej Gorajczyk, Rafał Babirecki z OSP Porost (Srebrny Medal Za Zasługi dla 

Pożarnictwa), Robert Pietruszka, Robert Stefaniak z OSP Kłanino – (Odznaka Strażak 

Wzorowy). Dziękuję ZM-G ZOSP RP Ireneuszowi Bednarczykowi i Komendantowi Gminnemu 

Janowi Wójcikowi, Zarządowi i Strażakom OSP z Porostu i ich rodzinom.  

c. Nasza Biblioteka z wyróżnieniem. 

7 maja br. podczas Zachodniopomorskiej Inauguracji XV edycji Ogólnopolskiego Tygodnia 

Bibliotek 2018 w Książnicy Pomorskiej w Szczecinie odbyło się wręczenie nagród w X edycji 

konkursu „Biblioteka Roku”. Miło mi poinformować, że nasza Biblioteka otrzymała 

wyróżnienie spośród ponad 300 bibliotek w województwie zachodniopomorskim. Dyrektor 

Książnicy Pomorskiej Pan Lucjan Bąbolewski przekazał na moje ręce statuetkę, która jest dla 

Bibliotekarzy ogromnym wyróżnieniem i docenieniem pracy z czytelnikiem. 

d. Poland Trophy Super CHL. 

Od 2 do 5 maja odbyła się kolejna edycja Poland Trophy Super Challenge w gminie Bobolice. 3 

maja odbył się oficjalny START pojazdów z Rynku Miejskiego w Bobolicach. 5 maja w auli 

MGOK odbyło się oficjalne zakończenie i wręczenie nagród dla zwycięzców i uczestników. 

 

W ramach majówki odbyły się Dynamiczne Zawody Strzeleckie Z OKAZJI ŚWIĘTA 

FLAGI. 

W dniu 02.05.2018 r. Klub Strzelecki "Kurta" LOK Bobolice w ramach obchodów 100-lecia 

Odzyskania przez Polskę Niepodległości zorganizował Zawody Strzeleckie z Okazji Dnia Flagi. 

W zawodach wzięło udział 114 zawodników.  
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16. Komunikaty, informacje, zaproszenia, wystawy. 

a. Akcja na rzecz Szpitala św. Mikołaja w Szczecinie. 

11 kwietnia br. wpłynęło do Gminy podziękowanie od Stowarzyszenia Rodziców Dzieci 

Chorych na Białaczkę i Inne Choroby Nowotworowe dla mieszkańców gminy Bobolice za 

zebrane i przekazane rzeczy dla Oddziału św. Mikołaja w Szczecinie. 9 maja br. przedstawiciele 

naszej gminy (Marek Kowalski, Renata Jarzyńska – Urząd Miejski oraz Monika Pachołek i 

Agnieszka Pawłowska – przedstawiciele z SP Bobolice i SP Drzewiany) odwiedzili pacjentów 

oddziału szpitala św. Mikołaja w Szczecinie. Zakończona 15 kwietnia zbiórka rzeczy dla 

oddziału Hematologii Dziecięcej oddziału św. Mikołaja w Szczecinie pozwoliła zebrać 

kilkanaście kartonów najbardziej potrzebnych rzeczy, (nowe, nieużywane), które zostały 

przekazane dla pacjentów oddziału. Były to m.in. zabawki, książki, kosmetyki, ręczniki. W 

związku z dużym zainteresowaniem akcją pierwsza paczka darów została wysłana na oddział tuż 

przed świętami wielkanocnymi. Natomiast 9 maja zawieźliśmy resztę przekazanych rzeczy na 

oddział osobiście. Mamy nadzieję, że nasza wizyta i przekazane prezenty sprawiły choć na 

chwilę radość małym pacjentom. Bardzo dziękuję wszystkim mieszkańcom za okazane serce. 

 

b. Wizyta w Muzeum. 

W dniu 9 maja br. w naszym muzeum gościliśmy mieszkankę Londynu, panią Lesley Urbach. 

Pani Urbach już po raz drugi odwiedziła Bobolice, ponieważ tutaj mieszkał do 1938 roku jej 

dziadek Alex Wohl. Z zawodu był kupcem i miał swój sklep na parterze obecnego domu kultury 

oraz magazyn zbożowy przy ulicy Tylnej. Podczas wizyty przedyskutowano dwa tematy. 

Pierwszy – to propozycja utworzenia w muzeum działu kultury żydowskiej. Drugi temat 

dotyczył ogrodzenia cmentarza żydowskiego przy stadionie miejskim. Cmentarz ten jest wpisany 

do rejestru zabytków. Pani Urbach zadeklarowała, że koszty ogrodzenia pokryją jej znajomi, 

prosiła tylko, aby dostarczyć kosztorys i ewentualny plan robót, a wtedy przystąpi do zbiórki 

pieniędzy. W tej sprawie szczegóły będą omawiane. Cmentarz żydowski położony pomiędzy 

ulicami Raja i Mickiewicza pismem z dnia 12.04.2018r. Konserwatora Wojewódzkiego w 

Szczecinie został włączony do ewidencji zabytkowej, którą prowadzi Wojewódzki Urząd 

Ochrony Zabytków w Szczecinie.  

c.  Dzień Godności Osób Niepełnosprawnych 30.05.2018 r. rozpoczęcie mszą św. 10.00 – 

Kościół Bobolice. Prezentacja prac osób niepełnosprawnych na rynku miejskim w Bobolicach.  

 

d.  PODWÓRKO TALENTÓW NIVEA 2018 – głosowanie. 
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Ruszyło głosowanie na PODWÓRKO TALENTÓW NIVEA 2018 – głosowanie potrwa do 23 

czerwca br. Lokalizacja bobolickiego Podwórka Talentów to plac przy terenie rekreacyjnym na 

ul. Dworcowej w Bobolicach. W internetowym głosowaniu do wygrania jest 15 podwórek po 5 

w każdej z trzech kategorii (miejscowość do 20 tys. mieszkańców, od 20 tys. do 60 tys. oraz 

powyżej 60 tys.). Głosować można codziennie na stronie: 

https://podworko.nivea.pl/2018/lokalizacja/460-bobolice. Konieczne jest wcześniejsze 

zarejestrowanie w systemie Nivea. 

 
17. Podpisanie umowy z Marszałkiem Województwa Zachodniopomorskiego w zakresie 

realizacji w 2018 roku chodnika wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 171 w kierunku Grzmiącej 

– tj. wzdłuż ulicy Mickiewicza, długość chodnika 609 mb.  

 

18. Gmina Ogłosiła konkurs na dyrektorów dwóch szkół podstawowych w Dargini i 

Kurowie, w wyznaczonym terminie wpłynęła oferta tylko na dyr. SP Dargiń, na dyr. SP 

Kłanino nie wpłynęła żadna oferta. Wobec tego 29 maja br. zostanie przeprowadzony 

konkurs na dyr. SP Dargiń. Została już w tej sprawie powołana komisja konkursowa 

zgodnie z ustawą oświatową składająca się z przedstawicieli Kuratorium, Gminy, Rady 

Pedagogicznej, Rady Rodziców, Związków Zawodowych.  

 

19. 22 maja 2018 roku odbyło się spotkanie Burmistrza, Skarbnika z wszystkimi 

Komisjami Rady Miejskiej w sprawie omówienia i przedstawienia projektu uchwały w 

sprawie emisji obligacji komunalnych, które przedstawiałam wysokiej radzie w porządku 

dzisiejszej sesji. Chodzi o zgodę na zabezpieczenie wkładu własnego gminy na realizację 

inwestycji z wykorzystaniem środków unijnych: uzbrojenie strefy, budowa drogi gminnej 

publicznej do strefy od ulicy Jedności Narodowej oraz przebudowę rynku. Według 

kosztorysów inwestorskich wartość 100% tych trzech inwestycji = 7.393,850 zł, obligacje na 

wymagany wkład własny by je zrealizować 3.800,00 zł tj. 51,39 % z kwoty 7.393,850 

wskazanej w kosztorysach inwestorskich.  

 

20. Współpraca z PZD – przetargi na budowę chodników Porost, Dargiń, Świelino – 

niebawem zostaną ogłoszone przetargi na budowę tych prostych prac – szansa dla 

lokalnych firm, wykonuj ących takie prace.  

 

21. Zakończone zostały  prace nad opracowaniem projektów organizacji pracy szkół 

podstawowych i przedszkola na rok 2018/19. Obecnie projekty arkuszy organizacyjnych 

przekazano do zatwierdzenia przez Kuratorium Oświaty.  
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22. Wyniki Konkursów „Społecznik 2018”  

 

23. Czekamy na rozpatrzenie i decyzję Marszałka w sprawie Grantów Sołeckich.  

 

24. Od czerwca br. w „Amelii” będzie przyjmować kardiolog z oddziału kardiologii w 

Szczecinku. Ważne, że oprócz badania EKG będzie wykonywał echo serca 

 

 

Ad. 4. Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie określenia zasad 

nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących własność 

gminy oraz ich wydzierżawiania na czas nieoznaczony za 2017 rok.  

 

Sprawozdanie przedstawił Pan  Marcin Pachołek Kierownik referatu Urzędu Miejskiego w 

Bobolicach.   

 

Nie było pytań.  

 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.   

 

Przewodniczący ogłosił przerwę.  

 

Ad. 5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas.  

 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania i 

wykupu.  

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

Podejmowane przez Gminę działania wynikają z planowanej nowej emisji obligacji 

komunalnych na wkład własny do dwóch projektów z udziałem środków unijnych   w związku z 

art. 243 ustawy  o finansach publicznych z dnia 27 sierpnia 2009 roku ( Dz. U. 2017, poz. 1537) 

dotyczącego indywidualnego dla każdej JST dopuszczalnego wskaźnika spłaty zobowiązań, tj. 

relacji łącznej kwoty przypadających w danym roku budżetowym spłat rat kredytów, pożyczek, 

wykupu papierów wartościowych (obligacji) wraz z należnymi odsetkami, potencjalnych spłat 

kwot wynikających z udzielonych poręczeń do planowanych dochodów ogółem, aby nie 

przekroczyła średniej arytmetycznej  obliczonej z 3 ostatnich lat relacji jej dochodów bieżących 
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powiększonych o dochody ze sprzedaży majątku oraz pomniejszonych  o wydatki bieżące do 

dochodów ogółem budżetu.  

Mając na uwadze strukturę budżetu Gminy i brak znaczącej możliwości  wpływu na strukturę 

realizowanych dochodów bieżących (np. w podatkach i opłatach, wpływach z usług) oraz 

sprzedaży mienia – gmina musi dostosować się do wymogów art. 243 uofp na podstawie 

zrealizowanych/ wykonanych w poprzednich latach budżetach, celem spełnienia dopuszczalnych 

indywidualnych wskaźników zadłużenia. Należy zaznaczyć, że  problem nie tkwi w braku 

możliwości finansowych gminy do spłaty zobowiązań, lecz wymogu ustawowym, związanym ze 

wzorem określonym dla indywidualnego   i dopuszczalnego wskaźnika zadłużenia. Wszystkie 

zobowiązania Gmina Bobolice spłaca terminowo. Zmiana polegająca na wydłużeniu wykupu 

emisji obligacji komunalnych do 2035 roku umożliwi Gminie emisję nowych obligacji 

przeznaczonych wyłącznie na wkład własny  strategicznych inwestycji, tj. - uzbrojenia części 

strefy inwestycyjnej, przebudowy infrastruktury turystycznej na rynku miejskim w Bobolicach,   

z dofinansowaniem środków unijnych. Działanie to jest niezbędne celem realizacji zadań gminy  

i uzyskania możliwości pozyskiwania środków unijnych w tej perspektywie finansowej.  

Każde zaciągnięcie nowego zobowiązania wiąże się z weryfikacją nowych i obecnych 

zobowiązań do dopuszczalnych wskaźników zadłużenia. Zaznaczyć jednak należy, że po 

podpisaniu umów o dofinansowanie środkami unijnymi niniejszych zadań, przedmiotowe 

wskaźniki ulegną znaczącej poprawie z uwagi na fakt wyłączenia nowych obligacji ze 

wskaźnika zadłużenia na podstawie art. 243 ust. 3a uofp. 

Biorąc pod uwagę powyższe, w tym niepewność kolejnej perspektywy finansowej budżetu UE, 

należy uznać, że podjęcie przedmiotowej uchwały i wydłużenie terminów wykupu 

dotychczasowych obligacji komunalnych  jest niezbędne w celu wykorzystania możliwości 

emisji nowych obligacji i uzyskania dofinansowania na dwa ważne dla rozwoju Gminy 

strategiczne zadania inwestycyjne. 

 

Pan Zbigniew Oleksiak zastępca przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVII/308/18 została podjęta 11 głosami „za”, przy 3 głosach 

„wstrzymuj ących się”.  

 

2) w sprawie emisji obligacji  

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  
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Planowana emisja nowych obligacji przeznaczona zostanie wyłącznie na wkład własny  do 

dwóch strategicznych inwestycji:  

- Uzbrojenie części strefy inwestycyjnej w Bobolicach, objętej patronatem SSSE 

- Przebudowę Infrastruktury Turystycznej na Rynku Miejskim w Bobolicach,                               

z dofinansowaniem ze środków unijnych.  

Pokrycie wkładu własnego emisją obligacji jest niezbędne, celem realizacji zadań gminy                  

i uzyskania możliwości pozyskiwania środków unijnych w tej perspektywie finansowej.  

Gmina zamierza złożyć jeden wniosek na  emisję nowych obligacji komunalnych w 2018 roku, 

na kwotę łącznie 3 800 000 zł.,  rozłożoną w II transzach, wg potrzeb i terminów realizacji 

przedmiotowych inwestycji, tj. :  

a) w 2018 roku na kwotę 1 900 000 zł.    

b) w 2019 roku na kwotę 1 900 000 zł.  

Niniejsze transze będą uruchamiane również wg bieżących potrzeb zabezpieczenia wkładu 

własnego do danej inwestycji, tj. Rynku, czy Strefy.  

Planowane zadania są strategicznymi przedsięwzięciami dla Gminy, ale wymagającymi 

dużych nakładów inwestycyjnych i wkładu własnego do składanych wniosków o 

dofinansowanie, przy jednocześnie konieczności krótkiego terminu ich realizacji, w celu 

zminimalizowania niedogodności komunikacyjnych dla przedsiębiorców  i mieszkańców. 

Jednakże inwestycje te są bardzo istotne, oczekiwane  i ważne dla lokalnej społeczności, 

przedsiębiorców i dla rozwoju Gminy.  Uznać należy, że jest to dla Gminy bardzo ważna decyzja 

gospodarcza, umożliwiająca stworzenie dodatkowych miejsc pracy, ściągnięcia nowych 

mieszkańców, w tym młodych ludzi, którzy pozostaną  w Gminie z uwagi na połączenie tego 

zadania również z przyłączeniem się Gminy do Rządowego Programu Mieszkanie Plus, 

stanowiących „pakiet” dla obecnych i nowych mieszkańców. Ponadto, podobnie jak wiele 

innych miast w Polsce zoptymalizowano działania w kierunku maksymalizacji realizacji zadań z 

udziałem środków unijnych ze względu na niepewną sytuację budżetu UE i intensyfikacji 

środków finansowych na Polskę w kolejnej perspektywie finansowej. Jeżeli nie skorzysta się  z 

możliwości pozyskania środków na dofinansowanie tych zadań, to należy uznać, że Gmina już 

nie będzie miała szans na rozwój gospodarczy, ze względu na wysokie nakłady inwestycyjne 

przedmiotowych inwestycji. Gmina od kilku lat przygotowywała się do realizacji 

przedmiotowych zadań nie tylko poprzez konsultacje z mieszkańcami czy przedsiębiorcami, ale 

również pod kątem budżetu Gminy. 

Gmina w ostatnich latach budżet zamykała nadwyżką budżetową : 

2015 rok – 1 445 672 zł. 

2016 rok –    562 702 zł. 

2017 rok –    689 622 zł. 
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Emisja obligacji jest korzystną i konkurencyjną formą finansowania na rynku z uwagi na 

możliwość regulacji spłaty zobowiązań, czego zaciągnięcie kredytu inwestycyjnego już 

uniemożliwia. Gmina dokonała sondażu finansowego w celu rozeznania rynku. W wyniku czego 

otrzymano w ofercie korzystne warunki w przypadku zawarcia umowy. 

Harmonogram spłaty ustala się na okres 6 lat, wg następujących terminów spłat: 

( w tys. zł. ) 

Lata 
wykupu 
obligacji 

2020 2021 2022 2023 2024 2025 Razem 

Kwota 
wykupu 
obligacji          
( rata) 

250 500 200 300 1300 1250 3 800 

  

Przedstawienie w ten sposób spłaty zobowiązań zapewnia spełnienie obowiązku wynikającego z 

art. 243 ustawy o finansach publicznych w zakresie dopuszczalnych limitów zaciągania 

zobowiązań przez samorządy. 

Biorąc pod uwagę powyższe, w tym niepewność kolejnej perspektywy finansowej budżetu UE, 

należy uznać, że podjęcie przedmiotowej uchwały jest niezbędne w celu wykorzystania 

możliwości uzyskania dofinansowania na dwa ważne dla rozwoju Gminy strategiczne zadania 

inwestycyjne. 

 

Pan Zbigniew Oleksiak zastępca przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Uchwała Nr XXXVII/309/18 została podjęta 11 głosami „za”, przy 3 głosach 

„wstrzymuj ących się”.      

 

3) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

Wprowadzono autopoprawkę 

 

Pan Zbigniew Oleksiak zastępca przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 
 

Uchwała Nr XXXVII/310/18 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”     
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4) w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2018-2035.    

  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Skarbnik.  

 

Pan Zbigniew Oleksiak zastępca przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVII/311/18 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”     

 

5) w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Bobolice.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrz.  

Działka nr 216/1, o której mowa w niniejszym projekcie uchwały, stanowi własność Gminy 

Bobolice i położona jest w Bobolicach w granicach pasa drogowego drogi wojewódzkiej nr 205 

relacji Bobolice – Polanów – Sławno (odcinek tej drogi wojewódzkiej z działką nr 216/1 stanowi 

ulicę 1 Maja). Na zamieszczonej poniżej mapie sytuacyjno-wysokościowej działka                

nr 216/1 zaznaczona została kolorem żółtym.  

W związku z koniecznością uregulowania granic pasa drogowego drogi wojewódzkiej                

nr 205 w sposób zapewniający ciągłość prawa własności, Zachodniopomorski Zarząd                   

Dróg Wojewódzkich w Koszalinie wystąpił z prośbą o nieodpłatne przekazanie działki nr 216/1 

(po jej uprzednim geodezyjnym wydzieleniu) na rzecz Województwa Zachodniopomorskiego. 

Zgodnie z art. 13 ust. 2 i 2a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 

nieruchomościami nieruchomość może być przedmiotem darowizny dokonywanej między 

Skarbem Państwa a jednostką samorządu terytorialnego, a także między tymi jednostkami,             

przy czym darowizny nieruchomości stanowiącej własności jednostki samorządu terytorialnego 

dokonuje jej organ wykonawczy (wójt, burmistrz, prezydent miasta) za zgodą rady. 

Mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie uznać należy             

za uzasadnione. 

 

Pan Zbigniew Oleksiak zastępca przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVII/312/18 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”,    
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6) w sprawie przyjęcia „Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Uczniów 

Szkół prowadzonych przez Gminę Bobolice”.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Iwona Kot-Chmielewska referent ds. oświaty.  

Ustawa o systemie oświaty umożliwia wspieranie edukacji uzdolnionych uczniów w drodze two-

rzenia programów lokalnych lub regionalnych. Gmina Bobolice, widząc potrzebę otoczenia 

szczególną opieką uzdolnionych uczniów osiągających wybitne wyniki w wielu dziedzinach, 

uchwala Lokalny Program Wspierania Edukacji Uzdolnionych Uczniów Szkół Prowadzonych 

przez Gminę Bobolice. W programie określono szczegółowe warunki udzielania pomocy 

uczniom, formy a także zakres pomocy.  

Projekt uchwały został skonsultowany z dyrektorami placówek oświatowych, dla których orga-

nem prowadzącym jest Gmina Bobolice, a także z członkami Komisji ds. Oświaty, Kultury 

i Sportu Rady Miejskiej w Bobolicach. W projekcie uwzględniono uwagi członków Komisji ds. 

Oświaty, Kultury i Sportu.   

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Uchwała Nr XXXVII/313/18 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” 

 

7) w sprawie określenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego  

w przedszkolu publicznym oraz oddziałach przedszkolnych, które funkcjonują w szkołach 

podstawowych, oraz czasu przeznaczonego na bezpłatne nauczanie, wychowanie i opiekę  

w przedszkolu publicznym prowadzonym przez Gminę Bobolice.  
 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Iwona Kot-Chmielewska referent ds. oświaty 
Ustawa z ustawy z dnia 27 października 2017 r. o finansowaniu zadań oświatowych (Dz. U. 

z 2017 r. poz. 2203) wprowadza z dniem 1 stycznia 2018 r. zmiany w zakresie określania opłat 

za korzystania z wychowania przedszkolnego. Cytowana ustawa doprecyzowuje wiek dzieci dla 

których gmina zobowiązana jest zapewnić bezpłatne nauczania, wychowanie i opiekę 

w wymiarze 5 godzin dziennie, przeznaczonym na realizację podstawy programowej. Nadanie 

niniejszej uchwale wsteczną moc obowiązującą wynika z realizacji interesu publicznego, a 

zasady demokratycznego państwa prawnego nie stoją temu na przeszkodzie. Brak nadania 
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wstecznej mocy obowiązującej powodowałoby brak możliwości pobierania opłat za świadczenia 

przedszkolne. W związku z powyższym należy przyjąć nową uchwałę. 

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
 

Uchwała Nr XXXVII/314/18 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” 

 

8) w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Gminę Bobolice.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Iwona Kot-Chmielewska referent ds. oświaty 
Z dniem 1 stycznia 2018 r. zostały uchylone przepisy Karty Nauczyciela przyznające prawo do 

dodatku mieszkaniowego (art. 54 ust. 3, ust. 6, ust. 7 i ust. 8 Karty Nauczyciela). Zgodnie z art. 

4 ust.1 ustawy z dnia 20 lipca 2000 r. o ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych innych 

aktów prawnych (tekst jedn.: Dz.U. z 2017r. poz. 1523) "akty normatywne, zawierające przepisy 

powszechnie obowiązujące, ogłaszane w dziennikach urzędowych wchodzą w życie po upływie 

czternastu dni od dnia ich ogłoszenia, chyba że dany akt normatywny określi termin dłuższy." 

Ma tu zastosowanie również art. 5 ww. ustawy który mówi, że art. 4 nie wyłącza możliwości 

nadania aktowi normatywnemu wstecznej mocy obowiązującej, jeżeli zasady demokratycznego 

państwa prawnego nie stoją temu na przeszkodzie. W związku z powyższym podjęcie uchwały 

uznaje się za zasadne. 

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
 

Uchwała Nr XXXVII/315/18 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” 

 

9) w sprawie zasad usytuowania na terenie Gminy Bobolice miejsc sprzedaży i podawania 

napojów alkoholowych.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Sekretarz Krzysztof Dziadul.  

Zmiana ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, która weszła  

w życie 9 marca 2018 r. nałożyła na Radę Miejską obowiązek podjęcia min. uchwały  w sprawie 

zasad usytuowania na terenie gminy miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

 Przed podjęciem ww. uchwały zgodnie z art. 12 ust 5 ustawy dnia 26 października 1982 r. o 
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wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi (j.t.: Dz.U.2016.487z późn. zm.) 

Rada Miejska w Bobolicach pismem z dnia 06.04.2018 roku wystąpiła do wszystkich 20 

jednostek pomocniczych gminy o opinię wyrażoną na zebraniu wiejskim. Do 16.05.2018r. do 

Rady Miejskiej w Bobolicach wpłynęło 11 pozytywnych opinii. Pozostałe jednostki pomocnicze 

nie zgłosiły zastrzeżeń. 

Zgodnie z ustawą dotychczasowe uchwały Rady Miejskiej zachowuje moc do dnia wejścia w 

życie niniejszej  uchwały wydanej na podstawie obowiązujących przepisów, nie dłużej jednak 

niż przez okres 6 miesięcy od dnia wejścia w życie znowelizowanej  ustawy tj. 9 września  2018 

r. 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
 

Uchwała Nr XXXVII/316/18 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” 

 

10) w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 

dla Gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Sekretarz Krzysztof Dziadul. 

Zmiana ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, która weszła w 

życie 9 marca 2018 r. nałożyła na Radę Miejską obowiązek podjęcia min. uchwały  

w sprawie maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie gminy: 

- odrębnie dla poszczególnych rodzajów napojów (do 4,5%  zawartości alkoholu oraz na piwo,  

powyżej 4,5% do 18% zawartości alkoholu (z wyjątkiem piwa) i powyżej 18%) 

- zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu 

sprzedaży, 

- zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem 

sprzedaży. 

Przed podjęciem ww. uchwały zgodnie z art. 12 ust 5 ustawy dnia 26 października 1982 r. o 

wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi (j.t.:Dz.U.2016.487z późn. zm.) 

Rada Miejska w Bobolicach pismem z dnia 06.04.2018 roku wystąpiła do wszystkich 20 

jednostek pomocniczych gminy o opinię wyrażoną na zebraniu wiejskim w terminie do 

7.05.2018r. Do 16.05.2018r. do Rady Miejskiej w Bobolicach wpłynęło 11 opinii pozytywnych. 

Pozostałe jednostki pomocnicze nie zgłosiły zastrzeżeń. 

Zgodnie z zapisem ustawy dotychczasowa uchwała Rady Miejskiej zachowuje moc do dnia 

wejścia w życie niniejszej uchwały wydanej na podstawie obowiązujących przepisów, nie dłużej 
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jednak niż przez okres 6 miesięcy od dnia wejścia w życie znowelizowanej  ustawy tj. 9 

września  2018 r. 

 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
 

Uchwała Nr XXXVII/317/18 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” 

 

Ad. 6. Trybuna sołecka 

W trybunie sołeckiej głos zabrali: 

1.   Pan Tadeusz Strzelczak  sołtys sołectwa Głodowa – zgłosiła problem naprawy urządzeń na 

placu zabaw w głodowej 

 

Dyrektor ZUKiO Zdzisław Czarnecki powiedział, że prace napraw placów zabaw będą 

kontynuowane.   

 

 2.  Pani Helena Bubień sołtys sołectwa Chociwle – powiedziała, że uczestniczyła w szkoleniu w 

Nadleśnictwie Bobolice dotyczącym szacowania szkód, obecni byli również przedstawiciele 

kół łowieckich, nadleśnictwa. W formie prezentacji przedstawiono uwagi co do 

znowelizowanej ustawy prawo łowieckie. Przekazano informacje, że do szacowania szkód 

zostaną włączone ODR-y. Obecnie główny obowiązek szacowania szkód spływa na gminy.  

 Następnie Pani sołtys zapytała czy jest określony termin kiedy prace na rynku zostaną 

rozpoczęte ? 

 Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że realizacja robót rozpocznie się jak 

najszybciej, żeby do końca września br. rynek został przebudowany tj. mały etap 

   

3.  Pani Joanna Tomczak sołtys sołectwa Ubiedrze – podziękowała Dyrektorowi ZUKiO za 

naprawę drogi. 

 

4.  Pan Krzysztof Czajkowski sołtys sołectwa Łozice – podziękował Dyrektorowi ZUKiO za 

wykonanie drogi Kije – Lubino. 

  

5.  Pani Anna Kustrzycka – Broda sołtys sołectwa Gozd – powiedziała, że na szkolenie, o 

którym mówiła sołtys Helena Bubień została poinformowana z dnia na dzień, nie miała 



 21 

możliwości uczestniczenia w tym szkoleniu. Pani sołtys podziękowała za pięknie wykonaną 

drogę.  

   

Ad.7.Trybuna obywatelska 

Głos w trybunie obywatelskiej nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad. 8. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrali: 

 

Ad. 9. Zakończenie obrad.  

Pan Marek Golas Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad został 

wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

 

Protokół sporządziła: Ewelina Szymańska  


